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عرصه ای برای نان و آب!
گفت وگو با یک موسیقیدان با محوریت فضای مجازی و برخی هنرمندان امروز

مریم محسنی / گروه فرهنگ و هنر
 Maryam.m@hotmail.com

»ستارهوشیاری پور«، بچه یکی از محله های اصفهان، 
نمونه ای موفق که توانسته بی حاصلی را شکست دهد 
و حالا در قامت یک موسیقیدان عرض اندام کند. اواخر 
دهه 50 به دنیا آمده یعنی سال 1359، نوازنده، شاعر 
و آهنگسازی است که با حمایت های دایی های خود 
محسن و مجید توانست در این وادی قد علم کند. شاید 
بتوان گفت ســال 74 اوج حرفه ای ستار است. اوجی 
که توانست فرزندش شروین را هم با دنیای موسیقی 
آشــنا کند و در کنار پدر قدم بردارد. ستار حالا خالق 
آثاری است که او را در جرگه یک موسیقیدان جوان به 
دنیای موسیقی شناسانده است. شمس و قمر، از کوچ 
تا رهایی، سرآغاز، آوای شرق، شبرو، سرو شکسته و... 
ازٍ آثار اوست که در محضر تعلیم اساتید بزرگی چون 
جلال دوســتی نگرا، فرهاد فخرالدینی، امیراسلامی، 
محمدعلی کیانی نژاد، مجتبی میرزاده، عباس غازی، 
عباس کاظمی، حسن کســائی، رضا وهدانی و پرویز 
مشکاتیان تعلیم دیده است. با این موسیقیدان که در 
رشته ادبیات فارســی فارغ التحصیل شده، اما دنیای 
موسیقی را نشــانه گرفته است گفت وگو داشتیم تا از 
موفقیت هایش در جشــنواره های داخلی و خارجی 

بگوید.
 داستان »سرو شکســته« از چه زمانی 

شروع شد؟
آخرین اثر منتشر شــده من آلبوم سروشکسته است 
که در آن به چند فرم تقریباً رو به فراموشی پرداختم. 

از این میان می توان به احیای بحرالطویل اشاره کرد که 
به لطف خدا بسیار مورد استقبال قرار گرفت. همچنین 
در این آلبوم در ساز و آواز مرصع خوانی را عرضه کردم 
که با مرکب خوانــی کمی متفاوت اســت و امیدوارم 
خوانندگان عزیز این فرم )تغییر مایه به مایه دیگر را که 
بدون استفاده از گوشه های مشترک است( را اجرا کنند.
ویژگی های آلبوم »سروشکســته« را   
بگویید. آیا در ایــن آلبوم حرکت های 

ابداعی هم داشته اید؟
این فرم تغییــر مایه به مایه دیگر بی شــک از مکتب 
اصفهان و مکتب تبریز اســت و تقریباً در ساز و آواز رو 
به فراموشی اســت. در این آلبوم استفاده از ترانه های 
عامیانه ولی بدون پوچی و اصطلاحــات لغوی و دور 
از شأن ادبی استفاده شــد و امیدوارم مورد پسند قرار 
گیرد چراکه ما میان فازی از مدرنیته هستیم که بدون 
اشراف به پیشینه ها اصلًا امکان پذیر نیست و اصطلاحاً 
موسیقی یکبار مصرف است. در آلبوم های قبل از این اثر 
هم سعی کردم در ضمن نوآوری، پایبند اصول کلام و 
موسیقی درست باشم. آلبوم های زیادی آماده دارم که 
امیدوارم در این ایام تلخ حاکم بر هنر عرضه و شنیده 
شود چون مردم از موسیقی خوب و جدی خیلی فاصله 
گرفته اند که دلایل زیادی دارد. همواره کوشیده ام آنچه 
از اساتید بزرگ فراگرفته ام را به نسل جوان منتقل کنم 
ولی بدون حمایت رســانه ها امکان پذیر نیست چون 
سلایق مردم بسیار پایین آمده است. به یاد دارم استادم 
حضرت کســائی بزرگ می فرمود: موسیقی را در حد 
مردم پائین نیاوردید و مردم را در حد موسیقی خوب 

بالا ببرید. آلبوم های تکنوازی و ارکســتر نوازی های 
منتشر نشده ام را منتشر می کنم و ایمان دارم آیندگان 

مارا قضاوت خواهند کرد.
موسیقی در کشور ما کمی مهجور است   
در این زمینه موسیقیدان ها چه نقشی 

دارند؟
مشکلات زیادی در موسیقی حال حاضر حاکم است از 
جمله فضای مجازی که فقط عرصه ای برای نان و آب 
برخی از هنرمندان شده است و متاسفانه این دوستان 
دغدغه موسیقی ندارند و فقط می خواهند دیده شوند. به 
قول ویل دورانت: هنر و موسیقی هرکشور نشان دهنده 
روحیات حال جامعه است. ولی متاسفانه جو کنونی جو 
مسمومی است و صدالبته که هنوز هنرمندان متعهد 
زیادی داریم ولی به خاطر این جو نمی توانند آثار خود 
را عرضه کنند. مبحث خواننده ســالاری بسیار بسیار 
آزاردهنده است و متاسفانه بســیاری از آهنگسازان 
قربانی نام و جاه طلبی خوانندگان می شــوند و کاش 
کمی سلیقه مردم به سوی موسیقی بی کلام می رفت 

تا نوازندگان مستعد و حرفه ای شناخته شوند. آموزش 
موسیقی هم از دیگر معضلات است که هیچ قانونی برای 
شناخت سره از ناسره وجود ندارد. مثلًا کسی که خود 
یک دوره درست آموزش ندیده است الان ده ها هنرجو 
را به بیراهه کشــیده، حتی کارت صلاحیت تدریس 
ندارد و آکادمی فلان ساز را تشکیل می دهد و با توهمات 
پوچ جمعی را به بیراهه می برد!!! باید پرسید جناب به 
اصطلاح استاد؛ کارتت کو؟ شناسنامه هنری ات کو؟ 
اصلًا چه اثری برای جامعه موسیقی عرضه کرده ای که 
کوس استادی می زنی؟ ولی افسوس و فغان ....  ممیزی 
و کارشناسی در کار نیست. هنرمندان متعهد و دلسوز 
و کارکشته خانه نشین و افسرده می شوند و یک جوان 
ناپخته می شود استاد یا به قول معروف پهلوان مجازی. 
صدا و سیما، ارشاد و ســایر نهادها باید از هنر حمایت 
کنند ولی... امروز به یاد بیتی می افتم که بسیار بجاست: 
شادم که فلک در مدد بی هنران است / شاید که شود 
آخر و نوبت به من افتد! اکنون هم که مجازی )فضای 
غیرحضوری و مجازی( حاکم بر حضور شده و هرکسی 

کاسه ای برای امرار معاش خودش در دست دارد.
امیــدوارم هنرمنــدان متعهد جایگاه خــود را مانند 
زمان های پیــش در رادیو یــا برنامه هــای گلهایی 
و تکنــوازان و... پیدا کنند. اکنون که اســاتید بزرگ 
یکی پس از دیگری از بین ما می روند از خدای بزرگ 
برای ســایر اســاتید آرزوی ســلامتی و طول عمر با 
عزت می کنم. اگر اسمی از اسامی اساتید از قلم افتاد 
مرا بیائید. اســاتیدی چون حســین علیزاده، ارشاد 
طهماســبی، علیرضا افتخاری، فرهــاد فخرالدینی، 
گلپایگانی، ایــرج، محمدعلی کیانی نــژاد، فضل اله 
توکل، محمد موســوی، رحمت الــه بدیعی، مرتضی 
اعیان، داریــوش طلائی، ابراهیم قنبــری مهر، داوود 
گنجه ای، جمشید محبی، محمود فرشچیان، برادران 
کامیار، احمد پژمان، هوشــنگ ابتهــاج، علی اصغر 
شاه زیدی، رامبد صدیف و ســایر بزرگانی که در بین 
ما هســتند و در پایان فقط از حضرت حق برای مردم 
 عزیز ایران و جهان خواســتار ســلامتی و بشــارت

 هستم.
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سینمایی »بورات ۲« و حاشیه های تازه

فیلمی که برای وکیل ترامپ 
دردسرساز شد

باشــگاه خبرنگاران جوان: فیلم سینمایی 
»بورات ۲« با بازی ساشــا بارون کوهن در شبکه 
آمازون بازدید میلیونی داشته است. فیلم کمدی 
و مستند »بورات ۲«، در طول هفته گذشته ده ها 
میلیون بازدیدکننده داشــته که این فیلم را در 
بین آثار سرگرم کننده ســینمایی قرار می دهد. 
تخمینی از سوی یک شــرکت آماری منتشر شد 
که طبق آن بورات 1.۶ میلیون مخاطب داشــته 
است، اما آمازون این آمار را رد کرد و میزان دقیق 
بازدیدکنندگان این فیلم را اعلام نکرد. این کمپانی 
آمار و ارقام زیادی را در مورد میزان مشــترکان 
خود منتشــر نمی کند، اما آخرین بار اعلام کرد 
که در سراسر جهان 150 میلیون مشترک دارد. 
با احتساب همان 1.۶ میلیون بازدیدکننده، فیلم 
بورات ۲ از لایو اکشــن »مولان« در دیزنی پلاس 
که 1.1۲ میلیون بازدیدکننده داشــته، موفق تر 
عمل کرده است. جنیفر ســالک، رئیس آمازون 
استودیوز می گوید که ساشا بارون کوهن فیلمی 
ساخته اســت که در این دوران بی سابقه توانسته 
موفق ظاهر شــود و بهتریــن و بدترین های ما را 
نشــان دهد. این فیلم اخیراً به دلیل سکانسی که 
رودی جیلیانی، وکیل دونالد ترامپ را در وضعیت 
نامناســبی نمایش می دهد بسیار جنجالی شده 
و مورد توجه قرار گرفته اســت. این فیلم درباره 
رســوایی اخلاقی وکیل ترامپ است و با توجه به 
نزدیک بودن انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، 
بازدید بالایی داشته است. ساشــا بارون کوهن، 
بازیگر این فیلم ســینمایی نیز درباره این فیلم با 
دونالد ترامپ بحث های کلامی داشته اند. ترامپ 
گفته بود که کوهن یک آدم قلابی اســت و اصلًا 
آدم خنده داری نیست. کوهن هم به او پاسخ داد: 
دونالد، از اینکه برای بورات به صورت رایگان تبلیغ 
کردی ممنونم. باید بگویم کــه به نظر من هم تو 
خنده دار نیستی، اما تمام جهان به تو می خندند. 
من همیشه به دنبال دلقک های نژادپرست بوده ام 
و تو نیز بعد از ۲0 ژانویه به یک شغل نیاز خواهی 
داشت. بیا درباره اش صحبت کنیم. »بورات ۲« در 
مقایسه با قسمت اول ضعف های بسیاری دارد که 
باعث می شــود دیگر خبری از کمدی منحصر به 
فرد و البته جسورانه قسمت اول نباشد. اما کوهن 
در قسمت دوم، ســرگرم کنندگی قصه را تا حد 
زیادی کنار گذاشــته و مانند اغلب دموکرات ها 
و طرفدارانشان در چند ســال گذشته، به صورت 
افراطی به مباحث انتخاباتی پرداخته است و از این 
جهت می توان گفت که »بورات ۲« به طور کامل و 

عجیبی، سیاست زده است.
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بازیگر مشهور فیلم های طنز به فضا می رود پای »روابط خانوادگی« ایرانی به آلمان باز شد»هفت و نیم« در بارسلون روی پرده می رود
تسنیم: بازیگر کمدی فیلم های سینمایی قرار است تا در یک پروژه سینمایی با همکاری 
کارگردان چرنوبیل و نتفلیکس سفری به فضا داشته باشد. نتفلیکس به زودی پروژه ای را بر 
اساس رمان »فضانورد بوهمیا« نوشته »یاروسلاو کالفار« تولید خواهد کرد. کارگردان این 
فیلم »جوهان رنک« کارگردان سریال »چرنوبیل« خواهد بود و »آدام سندلر« برای بازی 
در این فیلم قرارداد بسته است. »کولبی دی« نویسنده فیلمنامه این پروژه است و »رید 
کارولاین«، »پیتر کیرنان« و »مایکل پارتس« از تهیه کنندگان این فیلم خواهند بود. سندلر 

در این فیلم برای به دست آوردن گونه ای خاک باستانی و مرموز باید به فضا سفر کند.

خبرآنلاین: فیلم سینمایی »هفت و نیم« ساخته نوید محمودی درجشنواره فیلم های 
آسیایی بارسلون نمایش داده خواهد شد. »هفت و نیم« به نویسندگی و کارگردانی نوید 
محمودی و تهیه کنندگی جمشــید محمودی به همراه 1۶ فیلم دیگردربخش مسابقه 
نت بک این جشنواره حضوردارند. فیلم نوید محمودی جمعه ۶ نوامبر برای عموم دراین 
جشنواره به نمایش درمی آید. گفتنی است؛ این جشنواره ۲۸ اکتبر تا ۸ نوامبردربارسلون 
برگزار خواهد شد. نوید محمودی غزال طلایی جشنواره جهانی فیلم پارسی دراسترالیا را 

برای این فیلم دریافت کرد. 

همشهری آنلاین: فیلم مستند بلند »روابط خانوادگی« به کارگردانی ناصر ضمیری در 
بخش بین الملل فیلم های بلند جشنواره ای آلمانی به نمایش درمی آید. فیلم مستند بلند 
»روابط خانوادگی« از تولیدات مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی به کارگردانی ناصر 
ضمیری در بخش بین الملل فیلم های بلند سی وسومین دوره جشنواره EXground آلمان 
به نمایش در می آید. جشنواره EXground از 13 تا ۲۲ نوامبر ۲0۲0 برابر با )۲3 آبان تا ۲ 
آذر 99( در شهر ویزبادن آلمان برگزار می شود و مستند »روابط خانوادگی« با دوازده فیلم 

بلند داستانی و مستند از کشورهای مختلف به رقابت خواهد پرداخت. 


